

Møde den: 03.05.2016
1611-157 (Vært: Lisette)
VEST båndmøde

DAGSORDEN

Deltagere: Lisette Prins (HE), Jesper Sølund Hansen (AR), Anne Christine Teglborg (AU UDD/ordfører for båndet), Michael Mejlgaard Udby (BSS), Eva Kvistgaard Arent (ST) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

Gæst: Flemming Berg (SPS) medvirker under pkt. 1.

Punkt 1	Drøftelse: Møder for nye AU-studerende med særlige vanskeligheder/funktionsnedsættelser i forbindelse med studiestart 2016.
Beskrivelse	<p>v/Flemming Berg</p> <p>Målet med møderne er at give nye studerende med særlige vanskeligheder et overblik over forskellige muligheder for hjælp og støtte samt en forståelse for, hvad de studerende selv skal gøre for at få den støtte de har brug for.</p> <p>På møder afholdt september 2015 har der været oplæg om: SPS, Studievejledningens tilbud, Dispensationer, SU (handicaptillæg og tillægsklip), eksterne muligheder for hjælp.</p> <p>Møderne er tænkt som en <i>ekstra</i> indsats ud over information i RUS-håndbøger og på RUS-arrangementer. Formålet fra SPS' side er at få <i>flere</i> studerende med særlige vanskeligheder <i>tidligere</i> i gang med støtte.</p> <p><i>Hvordan når vi ud til flest mulige studerende i målgruppen?</i></p>
Referat	<p>Flemming har tidligere haft spredte samtaler med VEST-lederne om, hvordan man når studerende med særlige vanskeligheder. I forhold til denne gruppe er det vigtigt at nå dem tidligt i forløbet, da man kan arbejde så meget desto mere effektivt, specielt i relation til at kortlægge dispensationsmulighederne, hvilket ikke mindst er essentielt i lyset af fremdriftsreformen.</p> <p>Opgaven blev grebet fakultetsvist an sidste år, med afholdelse af informationsmøder med de studerende på ST og AR. Båndet anerkender, at der er grundlag for fælles møder, da det formodentlig sikrer et højere deltagerantal. Det kan dog være en udfordring</p>

Dato: 10-05-2016

Ref: EHL

Side 1/5

	<p>at få målgruppen til at møde op.</p> <p>Det aftaltes, at der afholdes informationsmøde i sidste halvdel af september. Flemming foretrækker, at det ikke er SPS, der inviterer, men at det er studievejledningen, som står som afsender. Kristine Ørnsholt (AR) og Eva Kvistgaard tager teten.</p> <p>Ekstra punkt: Flemming oplyste, at RSE ikke længere laver erklæringer, men at dette endnu ikke er oplyst på hjemmesiderne. RSE's og SPS's ydelser skal i øvrigt beskrives separat. Båndet opfordrede Flemming og SPS/RSE til at sende rettelse til studieportalerne ud til dem, men at det er at foretrække, hvis informationerne samles på en central side som hidtil. Flemming taler med Charlotte om sagen. Fakulteterne lægger en linje ind om ydelserne på studieportalerne, som henviser til den centrale side.</p>
--	---

Punkt 2	Drøftelse: Fremdriftsreform 11 – forberedelse til fællesmøde den 12. maj.
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>VEST-båndet har fået i opdrag at foretage en drøftelse af, hvilke opgaver og spørgsmål, vi har brug for at få afklaret med henblik på implementering af nyt regelsæt pr. 1/9 2016.</p> <p>Drøftelsen fungerer som forberedelse af dagsorden til fællesmødet mellem alle uddannelseschefen og afsnitsledere den 12/5. Fællesmødet skal udmunde i en projektoversigt, hvor de enkelte opgaver er brudt ned til mindre delopgaver, hvor der er afklaret ansvarstildeling, tidsperspektiv og kommunikation om opgavens løsning – indadtil og udadtil.</p> <p>Vores opgave i VEST-båndet er at få sat alle <i>vejledningsrelaterede</i> opgaver og afklaringspunkter på projektoversigten – <i>også dem, der skal afklares fakultetsvist</i>. Vi skal altså se på:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Fakultære initiativer og afklaringspunkter • Fælles – II – • Øvrige vejledningsrelaterede aktiviteter og behov (fx SU/SPS) <p>På fællesmødet vil vi bryde ned i delopgaver og tildele opgaveejere mm, men vi tager hul på processen på båndmødet og laver en</p>

	<p>bruttoliste.</p> <p>En lignede proces er sat i gang i SNUK.</p>
<p>Referat</p>	<p>Esben oplyste, at AU Uddannelse leverer proces- og kommunikationsunderstøttelse i forbindelse med implementeringen. Han og Charlotte Kaas sidder med i central arbejdsgruppe, der arrangerer fællesmødet den 12. maj. Har båndet spørgsmål til processen, må de gerne gå til Esben.</p> <p>Båndet besluttede at forberede fællesmødet ved at skitsere en række emner, som vi vil bringe op i den forbindelse. Emnerne er som følger:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Involvering af SU/SPS. Fremdrift-regelsættets sammenhæng med SU-reglerne skal fremhæves. Stor informationsopgave for SU. SU skal ud til fakulteterne og fortælle om de nye regler. Gerne formidling via videoer. • Behov for konsekvensfortællinger. Hvilke konkrete scenarier (for den enkelte studerende) følger af studieaktivitetskravet? • Kommunikation. Hvornår skal vi melde kontra på allerede meddelt information til de studerende fx omkring tilmelding? • Hvordan informerer vi de studerende bedst muligt? Hvilke medier skal anvendes? Videoer, pop-up vejledning mv. • Overgangsordninger. • Båndet ønsker fælles afmeldingsfrister. • Intern information til VIP. Videndeling med fagmiljøer. • Koordinering af inaktivitetsregler – behov for oprydning i eksisterende inaktivitetsregler. • Tilbud om forsinkelsessamtaler. Hvornår får vi træk? Hvilke oplysninger får vi? • 6 mdr. forsinkelsesgrænse - hvad betyder det helt konkret? <p>Båndets indstilling er, at vejledningen skal levere et meningsfuldt tilbud inden for de ramme, der er. Vejledernes behov for kompe-</p>

	tence- og metodeudvikling i forhold til de nye regler vurderes løbende.
--	---

Punkt 3	Orientering: Møde mellem studievalg og universiteterne på SDU den 11. april
Beskrivelse	v/Esben Bilag: Referatet ligger i båndmappen
Referat	Esben orienterede om møde med studievalg og de øvrige universiteter.

Punkt 4	Evt.
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>Michael:</p> <ul style="list-style-type: none"> • VEST: Møde med præsterne den 18. maj. Michael og Esben deltager på vegne af båndet. <p>Lisette:</p> <ul style="list-style-type: none"> • HE har prøvet kræfter med Gruppechat i e-vejledning – stor tilfredshed <p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Videokursus for alle medarbejdere den 18. maj 2016. • Hanne Eilertsen på pension. Ny vejlederstilling slået op. • Justering af centerydelser i gang i forhold til at målrette sig mod potentielle studerende. Satsning på proaktiv, digital vejledning. • Ny medarbejder, Jonas Kretschmar Fink, med fokus på rekruttering <p>Eva:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Har fremsendt forslag til temaarrangement i efteråret, som båndet har taget godt imod. Tilmeldingslink og invitation på vej. • Det foreslås at samle alle eksterne samarbejdspartnere (studenterrådgivningen, netværket, studenterpræsterne mv.) til et fælles informationsudvekslingsmøde på et møde sidst i november. Anne følger op.

Kommende dagsordenspunkter:

Status på fremdrifts II

Besøg af Ole Lidegaard, Gitte Pedersen Viftrup og Jette Hammer

Ny organisering af RSE

Kommende møder:

Dato	Tid	Sted
17.05.2016	10-12	1445-031 (Anne)
31.05.2016	10-12	1521-220 (Eva)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag.